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NM.0002.4.2016 

 

 

          P R O T O K Ó Ł  NR XVIII/2016 

z XVIII Nadzwyczajną Sesji Rady Miasta Sanoka VII kadencji, 

która odbyła się w dniu 10.03.2016 r. od godz. 1600 

                           do godz. 1650  w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta 

   pod przewodnictwem Pana Zbigniewa Daszyka  

Przewodniczącego Rady Miasta  

oraz Wiceprzewodniczących Rady Miasta  

             Pana Romana Babiaka i Pani Agnieszki Korneckiej – Mitadis  

 

Na ogólną liczbę 21 Radnych w XVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VII 

kadencji udział  wzięło  wg listy obecności 17 Radnych. 

 

1. Babiak Roman 

2. Banach Krzysztof 

3. Baszak Janusz  

4. Bętkowski Ryszard  

5. Daszyk Zbigniew 

6. Herbut Adrian 

7. Karaczkowski Ryszard  

8. Kornecki Adam 

9. Kornecka – Mitadis Agnieszka  

10. Lewandowski Piotr 

11. Lisowska Teresa 

12. Osika Jakub 

13. Radożycki Łukasz 

14. Rogowska – Chęć Grażyna 

15. Ryniak Adam 

16. Święch Witold 

17. Wydrzyński Jan 

 

Nieobecni radni (nieobecność usprawiedliwiona): 

1. Drwięga Maciej  

2. Kot Wanda 

3. Osękowski Marian 

4. Wolanin Bolesław  

 

Przewodniczący Zarządów Rad Dzielnic obecni na XVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady 

Miasta Sanoka VII kadencji. 

 

1. Hydzik Paweł      - Rada Dzielnicy Zatorze  
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2. Małek Bogusława     - Rada Dzielnicy Posada  

3. Kornecki Józef     - Rada Dzielnicy Dąbrówka      

4. Kozak Grzegorz     - Rada Dzielnicy Olchowce  

5. Sieczkowski Adam     - Rada Dzielnicy Błonie 

6. Szul Krzysztof      - Rada Dzielnicy Śródmieście    

 

Nieobecny Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Wójtowstwo Pan Marian Osękowski 

(nieobecność usprawiedliwiona) 

 

Ponadto w XVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz 

Miasta Pan Tadeusz Pióro, Zastępca Burmistrza Pan Edward Olejko, Zastępca 

Burmistrza Pan Stanisław Chęć, Skarbnik Miasta Pan Bogdan Florek, Naczelnik 

Wydziału Inwestycji i Remontów Kapitalnych Pan Ignacy Lorenc, Naczelnik Wydziału 

Rozwoju Miasta Pan Konrad Białas, Naczelnik Wydział Spraw Społecznych 

i Obywatelskich Pani Agata Jamka.  

 

Ad. 1. 

Otwarcie sesji. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył XVIII Nadzwyczajną Sesję 

Rady Miasta Sanoka. Powitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta, Zastępców 

Burmistrza, Skarbnika Miasta, Przewodniczących Zarządów Dzielnic, przedstawicieli 

prasy oraz  wszystkich obecnych  na Sesji Rady.  

 

Na podstawie listy obecności  stwierdził, że na sali obrad  jest odpowiednia ilość 

Radnych  do podejmowania  prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Powołanie sekretarza sesji. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk powołał na sekretarza sesji radnego 

Pana Witolda Święcha.  

 

Ad. 3. 

Zapoznanie Rady z porządkiem obrad 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk poinformował, że program Sesji został 

Radnym dostarczony. 

 

porządek obrad; 

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 
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4. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenie zgody na 

zawarcie porozumienia w sprawie określenia zasad współpracy jednostek 

samorządu terytorialnego zlokalizowanych wzdłuż przebiegu linii kolejowej nr 

108 i Województwa Podkarpackiego w zakresie realizacji inwestycji przy 

infrastrukturze kolejowej w ramach projektu pn. „Wojewódzki Fundusz Kolejowy”, 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  

5. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia Gminy Miasta 

Sanoka do realizacji projektu pn. „Modernizacja energetyczna budynków 

użyteczności publicznej w Sanoku”, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej 

sprawie.  

6. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia i wdrożenia do 

realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Sanoka (Aktualizacja, luty 

2016 r.), z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  

7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych miasta Sanoka na lata 2016 – 2022” , 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu do 

przeprowadzenia dodatkowych wyborów ławników.   

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W tym miejscu obrad sesji Burmistrz Miasta Pan Tadeusz Pióro poinformował, że 

z dniem 1.03.2016 r. na stanowisko Zastępcy Burmistrza ds. oświatowych i opieki 

społecznej powołany został Pan Stanisław Chęć.  

 

Ad.4. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenie zgody na 
zawarcie porozumienia w sprawie określenia zasad współpracy jednostek 
samorządu terytorialnego zlokalizowanych wzdłuż przebiegu linii kolejowej nr 
108 i Województwa Podkarpackiego w zakresie realizacji inwestycji przy 
infrastrukturze kolejowej w ramach projektu pn. „Wojewódzki Fundusz 
Kolejowy”, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
 

Zastępca Burmistrza Pan Edward Olejko poinformował, że 12 stycznia br. Rada 

Miasta podjęła uchwałę o zabezpieczeniu środków na 2016 r. z przeznaczeniem na 

Wojewódzki Fundusz Kolejowy. Inicjatorem utworzenia Wojewódzkiego Funduszu 

Kolejowego był Marszałek Województwa Podkarpackiego, który w sposób bardzo 

intensywny stara się wspierać rozwój kolei na naszym terenie, ale też w całym 

województwie. Naszym ośrodkiem, który mocno zabiegał o to, żeby reaktywować 

działalność kolei była Gmina Zagórz. Na naszym terenie wstępnie wolę przystąpienia 

do Funduszu Kolejowego wyraziło 6 gmin tj. Gmina Jedlicze, Krosno, Miejsce 

Piastowe, Rymanów, Sanok, i Gmina Zagórz. Ustalone zostało, że Wojewódzki 

Fundusz Kolejowy powinien być przeznaczony na 3–letni okres realizacji, każda 

Gmina w tym okresie wpłacałby 20.000 zł do tego Funduszu i dodatkowo Urząd 

Marszałkowski do każdego Funduszu dopłaca również 20.000 zł. W drodze 

losowania ustalono, że na 2016 rok, gdzie już mamy podjęta uchwałę 
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o zabezpieczeniu środków, Gmina Krosno i Miejsce Piastowe wylosowały zadania do 

realizacji na terenie swojej gminy. Miasto Sanok i Gmina Zagórz wylosowały 2017 

rok i  2018 rok wylosowały Gmina Rymanów i Gmina Jedlicze, z tym, że 2 dni temu 

Gmina Rymanów wycofała się z tego projektu, dlatego, że nie mają zadań, które 

mogliby realizować w ramach tego Funduszu. 

W danym roku 5 obecnie Gmin wnosi 20.000 zł do tego Funduszu, czyli 120.000 zł 

Funduszu Kolejowego byłoby na dany rok na dwie Gminy, w związku z czym  Gmina 

Miasta Sanoka w 2017 r.  otrzymałaby w ramach tego Funduszu 60.000 zł. Wstępnie 

były pomysły, aby w ramach tych środków wykonać parkingi bądź na Dąbrówce, 

bądź przy Dworcu Sanok – Miasto, ale bardziej celowym i sensownym byłoby 

wydanie tych środków na wykonanie remontu kładki od dawnego POM-u w kierunku 

Centrum Handlowego, odnowienie kładki zapewniłoby jej trwałość na dalsze lata.  

Zastępca Burmistrza wniósł autopoprawkę do projektu przedmiotowej uchwały 

polegająca na tym, że w § 1 wykreśla się „Gminę Rymanów” oraz w 2018 roku kwotę 

20.000 zł zastępuje kwotą 10.000 zł.             

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Zbigniew Daszyk zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt 

uchwały, z uwzględnieniem autopoprawki.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/150/16 głosowało 17 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.  

 

Ad.5. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia Gminy 
Miasta Sanoka do realizacji projektu pn. „Modernizacja energetyczna 
budynków użyteczności publicznej w Sanoku”, z ewentualnym podjęciem 
uchwały w tej sprawie.  
 

Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta Pan Konrad Białas na wstępie zgłosił 

autopoprawkę do projektu uchwały, a mianowicie w § 2 pkt. 1 całkowitą wartość 

projektu, która jest  kwotę 3.214.162,00 zł zastępuje się kwotą 2.093.463,00 zł, oraz 

wkład własny w wysokości 1.132.498,00 zł zastępuje się kwotą 719.133,00 zł, 

a także w § 2 pkt. 2 środki finansowe na 2016 rok w kwocie 700.238,75 zł zastępuje 

się kwotą 89.084,00 zł, oraz na 2017 rok w kwocie 2.513.923,25 zł zastępuje się 

kwotą 630.049,00 zł.   

Naczelnik Wydziału poinformował, że uchwałę podejmuje się w celu umożliwienia 

Panu Burmistrzowi podpisania wniosku na dofinansowanie projektu „Modernizacja 

energetyczna budynków użyteczności publicznej w Sanoku”. Składając wniosek Pan 

Burmistrz deklaruje, że w razie jego zakwalifikowania zostaną zapewnione 
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odpowiednie środki finansowe na wkład własny. Projekt obejmuje modernizację 

energetyczną dwóch obiektów tj. budynku socjalno – administracyjnego wraz trybuną 

na stadionie MOSiR, także budynku szkolno – rekreacyjnego przy ul. Poprzecznej, 

który w chwili obecnej jest używany przez Hufiec Ziemi Sanockiej Związku 

Harcerstwa Polskiego gdzie mieści się centrum sportów ekstremalnych. Aktualna 

eksploatacja budynków cechuje się bardzo wysokimi kosztami utrzymania, ponieważ 

są to budynki znajdujące się w złej kondycji technicznej, koszty utrzymania 

ogrzewania są bardzo wysokie. W związku z tym, aby poprawić tą sytuację 

zamierzamy sięgnąć po środki w ramach priorytetu 3.2 Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podkarpackiego, zdobyć środki na termomodernizację, 

na  odnawialne źródła energii i tą sytuację diametralnie poprawić.  Całkowita wartość 

projektu to jest 2.093.463,00 zł, niestety w przypadku budynku socjalno – 

administracyjnego przy stadionie MOSiR, VAT jest wydatkiem niekwalifikowanym 

i również pojawiały się tam wydatki niekwalifikowane, które nie można dofinansować, 

w związku z tym ta kwota wychodzi 476.603,87 zł plus wkład własny na obydwa 

projekty daje to w sumie 719.133 zł.         

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały głosami 8 za, 0 przeciw, 2 głosy wstrzymujące się.  

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej negatywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały głosami 1 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujące się.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Radna Pani Teresa Lisowska zwróciła się z pytaniem cyt.: „W opisie technicznym 

dotyczącym termomodernizacji budynku przy stadionie Wierchy jest mowa 

o współczynniku przenikania ciepła, w pomieszczeniu kotłowni jest on określony na 

0,35, a z kolei przy dociepleniu ścian zewnętrznych budynku sąsiadującego 

z trybunami nigdzie nie znalazłam obliczenia tego, czy wskazania tego 

współczynnika. Współczynnik Lambda jest dość wysoki założony dla materiału 

zastosowanego, jak się kształtuje ten współczynnik przenikania ciepła przez tą 

przegrodę? Wiemy o tym, że w miarę upływu czasu w związku z potrzebą 

oszczędzania energii i obliczenia ciepła dla budynków ten współczynnik przenikania 

przez przegrody będzie restrykcyjny, coraz niższy, docelowo planowany ten parametr 

na 0,20, więc te ściany są nieokreślone, przy ścianach stykających się z trybunami, 

a w budynku kotłowni jest on dość wysoki”.      

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Kapitalnych Pan Ignacy Lorenc 

poinformował cyt.: „Jeśli chodzi o technologię docieplenia budynku przy stadionie to 

jest to trochę nietypowe, ze względów bezpieczeństwa nie możemy tego budynku 

ocieplić z zewnątrz, ponieważ są tam schody ewakuacyjne, które przy zewnętrznym 

ociepleniu zostałyby zawężone i stąd byłby problemem z uzyskaniem zgody przez 

służby zezwalające na organizowanie imprez masowych. Dlatego też zostało 
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zastosowane ocieplenie od wewnątrz, jest to odpowiedni materiał, który zapewnia te 

wszystkie współczynniki. Z audytu energetyczne obliczonego przez Biuro Krakowskie 

wynika jednoznacznie, że współczynnik, który musi być osiągnięty, czyli oszczędność 

w granicach 25% do roku 2020 jest na tych materiałach zapewniony, stąd można ten 

wniosek złożyć zapewniając, że te rzeczy, które zostały narzucone w konkursie 

organizacyjnym, czyli w konkursie ogłoszonym przez Marszałka, spełniamy.  

Wszystkie współczynniki określone są w audycie energetycznym, ten współczynnik 

wynosi 0,25”.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący 

posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie, z uwzględnieniem autopoprawki. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/151/16 głosowało 13 radnych, 1 radny był przeciw, 2 

radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała została podjęta.  

 

Ad.6. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia i wdrożenia do 
realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Sanoka (Aktualizacja, 
luty 2016 r.), z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
 

Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta Pan Konrad Białas poinformował, że uchwałę 

podejmuje się w celu przyjęcia aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, która 

została wykonana w ubiegłym miesiącu, tzn. zobowiązanie się Gminy Miasta do 

realizacji inwestycji mających wpływ na szeroko rozumianą ochronę środowiska na 

terenie naszego miasta. Aktualizacja PGN została podyktowana konkursem, który 

został ogłoszony w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego i dotyczy 

wprowadzenia czterech dodatkowych inwestycji, z czego wprowadzenie jednej z nich 

nie jest podyktowane bieżącym konkursem. Wprowadza się do planu następujące 

projekty: 

- projekt nr 33 budowa instalacji fotowoltaicznych w systemie BAPV dla hali Arena 

Sanok na parkingu MOSiR w Sanoku, ta inwestycja na tę chwilę nie będzie się 

ubiegała o dofinansowanie w ramach bieżącego konkursu; 

- projekt nr 34 głęboka termomodernizacja wraz z modernizacją energetyczną 

budynku socjalnego na stadionie MOSiR, to jest element projektu, który będzie 

zgłaszany; 

- kolejne dwa projekty to projekty zgłoszone przez Starostwo Powiatowe w Sanoku, 

a więc: głęboka termomodernizacja budynków SP ZOZ w Sanoku i głęboka 

termomodernizacja Regionalnego Centrum Rozwoju Edukacji.  

Ujęcie nowych projektów w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej oddziałuje pozytywnie 

w skali całego miasta na jego cele ilościowe w następującym zakresie: 
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- wzrost obniżenia końcowego zużycia energii w roku docelowym z poziomu 3,1% do 

3,2% 

- wzrost redukcji emisji CO2 w roku docelowym z poziomu 3% do 3,2%  

- wzrost udziału produkcji energii z odnawialnych źródeł energii w roku docelowym 

z poziomu 1,4% do 1,7%. 

Plan Gospodarki Niskoemisyjnej jest dokumentem pomagającym wnioskodawcom  

w celu uzyskania dofinansowania, ponieważ w trakcie oceny merytorycznej każdy 

wniosek ubiegający się o dofinansowanie, którego inwestycja jest wpisana do 

aktualnego programu Gospodarki Niskoemisyjnej otrzymuje dodatkowo 5 punktów, 

więc jest to duża pomoc w walce o każdy punkt w trakcie oceny merytorycznej.        

   

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały.  

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego negatywnie zaopiniowała 

projekt przedmiotowej uchwały głosami 0 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

Przewodniczący Komisji Pan Witold Święch poinformował cyt.: „Podczas dyskusji 

pojawiało się wiele niejasnych sytuacji, wiele niewyjaśnionych tematów, a takim 

koronnym była bardzo prozaiczna rzecz, mianowicie otrzymaliśmy materiały, 

w których Plan był opisany na trzeciej stronie, że zmiany zostały zrobione kolorem 

niebieskim, a dostaliśmy Plan w kolorze czarnobiałym, więc nie mieliśmy żadnych 

podstaw do tego, żeby stwierdzić co jest zmieniane. Na ten moment temat jest 

wyjaśniony”.   

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.  

  

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie 

zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/152/16 głosowało 12 radnych, 1 radny był przeciw, 3 

radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Uchwała została podjęta.  

 

Ad.7. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia „Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych miasta Sanoka na lata 2016 – 
2022” , z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Obywatelskich Pani Agata Jamka 

poinformowała, że potrzeba opracowania Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych dla miasta Sanoka wynika wprost z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia  

12 marca 2004r. o pomocy społecznej, który stanowi: „Do zadań własnych gminy 

o charakterze obowiązkowym należy opracowanie i realizacja gminnej strategii 
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rozwiązywania problemów społecznych, ze szczególnym uwzględnieniem 

programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka”.  

Drugą przesłanką utworzenia takiego dokumentu jest fakt, że rok 2015 był ostatnim 

rokiem obowiązywania Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

opracowanej i przyjętej do realizacji w roku 2008 (strategia na lata 2009-2015).  

Ramy czasowe dokumentu zostały określone na lata 2016 – 2022.  Zasadność 

wyboru takiego okresu dla powyższego dokumentu pokrywa się z nową edycją 

programów pomocowych Unii Europejskiej. 

Do prac nad strategią zostali zaproszeni przedstawiciele różnych środowisk, tj. 

organizacji pozarządowych, fundacji,  samorządowcy, przedstawiciele Komendy 

Powiatowej Policji oraz wszyscy Ci, którzy chcieli w zespole zadaniowym pracować.   

W miesiącu wrześniu 2015r. Zarządzeniem Nr 196/2015 Burmistrza Miasta Sanoka 

z dnia 15 września 2015r. został powołany Zespół Zadaniowy do opracowania 

Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla miasta Sanoka na 

lata 2016 - 2022.  

Na pierwszym posiedzeniu Zespołu w dniu 21.09.2015r. został określony zakres 

czasowy dokumentu na lata 2016 – 2022 oraz omówiono wstępne założenia prac 

nad dokumentem. Kolejne spotkanie Zespołu odbyło się 25.11.2015r., podczas 

spotkania omówiona została część diagnostyczna w zakresie: 

 demografii; 

 edukacji; 

 bezpieczeństwa publicznego. 

Na spotkaniu w dniu 16.12.2015r. Zespół zapoznał się ze szczegółową analizą 

SWOT oraz celami głównymi zawartymi w dokumencie. Po konsultacjach, 

członkowie Zespołu zobowiązali się do przedstawienia swoich uwag i naniesienia 

poprawek w celu ujednolicenia Strategii. 

Ostatnie posiedzenie Zespołu odbyło się w dniu 28.01.2016r., podczas którego 

zatwierdzono projekt Strategii i ustalono termin konsultacji społecznych. W okresie 

między spotkaniami, kontakt z członkami Zespołu odbywał się drogą emailową, 

telefoniczną. 

Konsultacje społeczne odbyły się w dniach od 4.02.2016r. do 10.02.2016r. W trakcie 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i zastrzeżenia, co do treści dokumentu. 

Strategia obejmuje IX rozdziałów (Procedurę tworzenia GSRPS, Część 

diagnostyczno – analityczną, Diagnozę problemów społecznych miasta Sanoka 

rozwiązywanych w ramach działań MOPS i innych instytucji realizujących zadania 

z zakresu pomocy społecznej, Analizę SWOT, Wnioski z diagnozy, Misję i założenia, 

Programy i projekty, Źródła finansowania, Wdrożenie, monitorowanie i ewaluacja 

strategii). 

Założono, że misją samorządu Gminy Miasta Sanoka w realizacji Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych miasta Sanoka na lata 2016-2022 jest 

skuteczne aktywizowanie mieszkańców gminy zagrożonych lub dotkniętych 

marginalizacją i wykluczeniem społecznym oraz dążenie do integracji społecznej, 
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wspierania rodzin, a także zintegrowania polityki społecznej (str. 97 załącznika Nr 1 

do uchwały). 

Zakłada się, że źródłami finansowania lub współfinansowania przedsięwzięć 

przewidzianych do realizacji w ramach Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych dla miasta Sanoka na lata 2016-2022 będą:  

 budżet Państwa; 

 budżet Gminy Miasta Sanoka; 

 środki celowe funduszy krajowych; 

 fundusze Unii Europejskiej;  

 inne źródła.  

Ramy finansowe określane będą w Rocznych Harmonogramach Realizacji. 

Gminna Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych dla miasta Sanoka na 

lata 2016-2022 będzie realizowana w szczególności poprzez następujące programy:  

 Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

 Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii;  

 Miejski Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2014 – 2017; 

 Program współpracy Gminy Miasta Sanoka z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności pożytku 

publicznego; 

 Programy Aktywności Lokalnej; 

 Programy prewencyjne i profilaktyczne; 

 Projekty socjalne. 

Strategia jest dokumentem otwartym, podlegającym ewaluacji i monitoringowi. 

Umożliwia wybór priorytetów i właściwy podział środków budżetowych na realizację 

zadań z zakresu polityki społecznej. 

Naczelnik Wydziału zgłosiła autopoprawkę, a mianowicie na str. 39 załącznika do 

uchwały jest nieprecyzyjne określenie tradycji szkolnictwa wyższego w Sanoku. 

Dzięki uprzejmości Zastępcy Burmistrza Pana Stanisława Chęcia udało się w miarę 

precyzyjnie ustalić jakie były kierunki szkolnictwa wyższego na terenie Sanoka. 

W związku z tym zapis w załączniki do uchwały na str. 39 Szkolnictwo wyższe 

powinien brzmieć: „Tradycje szkolnictwa wyższego w Sanoku są stosunkowo młode. 

W okresie od 1964 r. do 1975 r. w Sanoku były prowadzone zajęcia dla studentów 

zaocznych Politechniki Krakowskiej, a w okresie od 1975 r. do 1985 r. Politechniki 

Rzeszowskiej. Z kolei w latach 1968-1978, a następnie w latach 90-tych XX wieku, 

Akademii Ekonomicznej w Krakowie”.   

Na str. 55 również wprowadza się autopoprawkę, a mianowicie została zmieniona 

nazwa firmy STOMIL SANOK S.A., w związku z tym na str. 55 Przemysł, rynek pracy 

i zatrudnienie w Sanoku zapis powinien brzmieć: „W grupie tej oczywiście mieszczą 

się zarówno firmy małe jak również giełdowi gracze rangi Sanok Rubber Company 

S.A. (dawna nazwa: STOMIL SANOK S.A.), którego grupa kapitałowa obejmuje 11 

podmiotów zależnych (między innymi STOMET sp. z o.o.) i działa w kilku 

europejskich karach”.   
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Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznych  pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały. W imieniu nieobecnej na sesji Przewodniczącej Komisji Pani 

Wandy Kot głos zabrała Wiceprzewodniczący Komisji Pan Jan Wydrzyński 

informując cyt.: „W ocenie członków Komisji Strategia opracowana została bardzo 

profesjonalnie. Jednocześnie winniśmy wszyscy podziękować członkom Zespołu 

redakcyjnego za fachowe i dobre przygotowanie i przede wszystkim terminowe. 

Jednocześnie będąc wyrazicielem opinii Pani Wandy Kot znalazło to właściwe 

uszanowanie dla Państwa Radnych dla wszystkich twórców”.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk  otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Radna Teresa Lisowska poinformowała, że materiał jest opracowany bardzo 

szczegółowo, zwłaszcza w tej części analitycznej oddający obraz Sanoka na dzień 

dzisiejszy, a również oglądający się wstecz chociażby do historii szkolnictwa 

wyższego w Sanoku, jest to cenny materiał, bardzo obszerny.  

Radna Pani Teresa Lisowska zwróciła się również z pytaniem – kto brał udział 

w pracach zespołu?   

 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Obywatelskich Pani Agata Jamka 

wymieniała skład zespołu: 

- Pani Agata Jamka 

- Pan Rafał Gużkowski – Dyrektor MOPS  

- Pani Danuta Rogała – MOPS  

- Pani Beata Szmiłyk – MOPS 

- Pan Konrad Białas – Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Pani Irena Penar – Naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury Fizycznej  

- Pan Jacek Gomułka – naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Lokalowej  

- Pani Jadwiga Warchoł – Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych  

- Pani Ewa Sieradzka - MOPS 

- Pani Katarzyna Masłowiec – MOPS 

- Pani Gabriela Dżugan – MOPS 

- Pan Jan Paszkiewicz – prezes SPGM  

- Pani Wanda Kot – Radna, przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy 

Społecznej  

- Pan Jan Wydrzyński – radny, przewodniczący Komisji Infrastruktury Miejskiej  

- Pani Nina Tarnawczyk – przedstawiciel Domu Dziecka w Sanoku 

- Pani Alicja Kocyłowska – Prezes Towarzystwa Pomocy im. Św. Brata Alberta 

w Sanoku 

- Pani Wanda Wojtuszewska – prezes Stowarzyszenia Pomocy Rodzinie im. Św. Ks. 

Zygmunta Gorazdowskiego   

- Pan Jakub Gruszecki – Akademia Piłkarska  

- Pan Damian Biskup – Fundacja „Czas Nadziei” 

- Pan Maciej Drwięga – dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Sanoku 
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- Pan Tomasz Święch –  ziemiasanocka.pl 

- Czesława Kurasz – prezes Powiatowego Centrum Wolontariatu 

- Pan Andrzej Stępień – zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji 

w Sanoku  

- Pani Nowakowska – prezes Stowarzyszenia „SANITAS”.  

 

Radny Pan Piotr Lewandowski stwierdził, że to nieprawda, że Politechnika 

Krakowska zakończyła w 1975 roku, ponieważ działa dłuższej, później był kurs 

magisterski do 1983 roku, tak, że są pewne nieścisłości.  

 

Radny Pan Adam Ryniak poinformował, że Klub Radnych Samorządu Ziemi 

Sanockiej w pełni popiera przedmiotową Strategię.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący 

posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk  zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie, z uwzględnieniem autopoprawki  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/153/16 głosowało 17 radnych,  głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. 

 

Uchwała została podjęta.  

 

Ad.8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu do 
przeprowadzenia dodatkowych wyborów ławników.   
 

Przewodniczący Rady Miasta Pan Zbigniew Daszyk poinformował, że wpłynęło 

pismo od Prezesa Sądu Okręgowego w Krośnie, który zwraca się z prośbą 

o uzupełnienie skład ławników. W ubiegłym roku Rada Miasta podejmowała uchwałę 

o wyborze zespołu, który dokonał wyboru ławników, do Sądu Okręgowego w Krośnie 

Rada Miasta miała wybrać 10 ławników, zgłoszeń było 6, ale ostatecznie po 

weryfikacji zostało wybranych 5 ławników. W związku z powyższym trzeba powtórzyć 

tą procedurę, która się odbywa na takich samych zasadach jak ten pierwotny wybór, 

z tym, że trzeba ponownie powołać zespół. W ubiegłym roku 25 czerwca 2015 r. 

powołany został zespół w składzie: Reneta Hejnar – przedstawiciel Sądu 

Rejonowego w Sanoku, tym razem nie będzie przedstawiciela Sądu, Janusz Baszak, 

Adam Kornecki, Adam Rynika, Marian Osękowski, Barbara Czerwińska z Wydziału 

Spraw Społecznych i Obywatelskich, Pani Reneta Roman – Kuzicka z Biura Rady, ze 

względu na to, że już nie pracuje w Biurze Rady, w to miejsce proponuję Panią 

Joannę Szylak. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do w/w  radnych, czy 

wyrażają zgodę, żeby ponownie wejść w skład Zespołu: 
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Radny Pan Janusz Baszak – nie wyraził zgody. 

Radny Pan Adam Kornecki – wyraził zgodę. 

Radny Pan Adam Ryniak – wyraził zgodę.         

Radny Pan Marian Osękowski – nieobecny na Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Pan Zbigniew Daszyk w celu uzupełnienia składu Zespołu 

o dwie osoby poprosił o składanie kandydatur na członków Zespołu: 

 

Radny Pan Jakub Osika zgłosił Panią Agnieszkę Kornecką – Mitadis – wyraziła 

zgodę.  

 

Radna Teresa Lisowska zgłosiła Pana Piotra Lewandowskiego – wyraził zgodę  

 

Nie było więcej zgłoszeń.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk  zamknął dyskusję w tym punkcie 

i poddał projekt uchwały pod głosowanie, z następującym składem Zespołu: 

 

1. Adam Ryniak  

2. Adam Kornecki  

3. Agnieszka Kornecka – Mitadis  

4. Piotr Lewandowski  

5. Barbara Czerwińska  

6. Joanna Szylak 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/154/16 głosował 17 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. 

 

Uchwała została podjęta. 

 

W tym miejscu obrad sesji zastępca Burmistrza Pan Edward Olejko poinformował 

cyt.: „W ramach oszczędności zrezygnowaliśmy z realizacji umowy na konserwację 

oświetlenia ulicznego, szczególnie w tej części, która była objęta programem SOWA. 

Ponieważ w ramach programu SOWA mamy zabezpieczenie gwarancją wykonawcy, 

w związku z czym bezcelowe byłoby wydawanie kwoty kilkudziesięciu tysięcy 

złotych. Wszystkie sprawy awaryjne, które wystąpią na oświetleniu powinny być 

zgłaszane jak dotychczas pod nr 991 lub 55 444, natomiast pozostałe sprawy 

wynikające z redukowanej mocy oświetlenia, bądź innych spraw nieobjętych 

awaryjnym działaniem należy zgłaszać do Urzędu Miasta. Kwota oszczędności 

będzie rzędu 40.000 zł”.     
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Ad.9. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Pan Zbigniew Daszyk zamknął XVIII Nadzwyczajną 

Sesję Rady Miasta Sanoka. 

 

Protokołowała:                            Sekretarz Sesji:                         Przewodniczący         

                                                                                                             Rady Miasta: 

 

Joanna Szylak                             Witold Święch                       Zbigniew Daszyk  

 

 


